
 

 

 
   

 
Spørgsmål om samling af modtageklasser for udskoling 

 

Kære Gorm 

Du har den 13. marts 2024 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen 
om samling af modtageklasser for udskoling: 

Den 14/3 2022 vedtog BUU investeringscasen "Inddragelse med henblik 

på bedre kapacitetsudnyttelse af M-klasser" i forlængelse af en 

vedtagelse i udvalget fra december 2021 om at identificere kapacitet et 

centralt sted i København, hvor der kan etableres et samlet miljø for alle 

modtageklasser i udskolingen for hele byen. De politiske vedtagelser er 

senere blevet suspenderet under indtryk af et meget stort ekstra 

kapacitetsbehov i modtagelsen af elever fra Ukraine. 
 
Det er mit indtryk, at der nu er et mindre kapacitetsbehov, samtidig med 

at der er en del ledig kapacitet på mange skoler.  

1. Derfor vil jeg gerne have en status, der afsøger om der kan 

findes kapacitet til at sikre ønsket om et samlet center for 

undervisning af modtageklasser i udskolingen med det behov 

for modtageklasser i udskolingen, som forvaltningen forventer i 

det kommende skoleår.  
2. Samtidig ønsker jeg svar på om det er realistisk at finde plads til 

at samle 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, eller 12 modtageklasser i 

udskolingen på et forholdsvist centralt sted i kommunen. 

 

Spørgsmålet sigter mod at igangsætte den screening, som et svar fra 

forvaltningen 1/3 2024 mener skal bestilles politisk. Men jeg mener 

sådan set indholdet i sagen er politisk vedtaget. Hvis jeg skal igangsætte 

en fornyet vedtagelse af den samme sag, så vil jeg gerne have en 

anvisning af et medlemsforslags udformning. 
 

Besvarelse 

På Børne- og Ungdomsudvalgsmøde den 16.11.2022 blev udvalget 
orienteret om, at investeringscasen vedr. modtagerklasser er annulleret. 
Det skete ifm. sagen om udmøntningen af budget 23, som kan ses her: 
Annullering af investeringscase vedr. m-klasser 
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https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/b9f89050-37d6-40b5-801f-a9286d4e5a3d/b487cc18-e138-4e55-9d10-0c3ea09b498a-bilag-5_0.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/b9f89050-37d6-40b5-801f-a9286d4e5a3d/b487cc18-e138-4e55-9d10-0c3ea09b498a-bilag-5_0.pdf
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-15122021/referat/punkt-12
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-15122021/referat/punkt-12
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-15122021/referat/punkt-12
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-03/01.03.%20Svar%20til%20Gorm%20Gunnarsen%20%28%C3%98%29%20om%20mulighederne%20for%20at%20konsolidere%2C%20samle%20m-klasserne.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/2024-03/01.03.%20Svar%20til%20Gorm%20Gunnarsen%20%28%C3%98%29%20om%20mulighederne%20for%20at%20konsolidere%2C%20samle%20m-klasserne.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/863a86f4-11d4-4beb-9dff-03b82a71929c/929cb13c-b9aa-4e92-b18d-3d3e3a820841-bilag-8.pdf
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Der skal derfor træffes en ny politisk beslutning om samling af 
modtageklasserne, hvis intentionen i medlemsforslaget fra december 
2021 skal indfries. 
 
Det kan håndteres ved at bestille et budgetnotat eller ved at stille et nyt 
medlemsforslag i BUU. Beslutningspunktet i et medlemsforslag kunne 
være, at forvaltningen udarbejder et budgetnotat til budget 2025, 
som omhandler en screening af mulighederne for at samle M3 
holdene på et forholdsvist centralt sted i kommunen. 
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